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Vážení přátelé, 
 

čas neuvěřitelně letí, a přestože se vzhledem k poměrně vysokým, a vpravdě letním teplotám stále 
zdá, že léto ještě nekončí, pohled do kalendáře svědčí o opaku. Je září a my se budeme po řadě 
neformálních letních setkáních opět pravidelně potkávat na našich oficiálních členských schůzích. 
Vězte, že zajištění programu schůzí není až tak úplně jednoduché. Kaktusářů, schopných udělat 
přednášku není mnoho a těch, kteří si ještě mohou v pracovním týdnu dovolit vážit cestu do Plzně 
v době naší členské schůze, je ještě méně. Přesto věříme, že se nám během roku opět podaří zajistit 
kvalitní program, tak jako tomu bylo doposud. S čím byste ale mohli výboru pomoci vy, naši 
členové, je zajištění tombol. Máme s tím dlouhodobě problém a v podstatě tombolu zajišťují stále ti 
stejní členové. Než budete uklízet své rostliny na zimní stanoviště, prosím zvažte, zda se u vás 
nenajde cca 20-25 přebytečných rostlin, z kterých by se mohla udělat tombola během podzimních a 
zimních měsíců. Byli bychom za to rádi.   

Jiří Musil, KK Plzeň 

Program členských schůzí    
 

měsíc  přednáška   tombola  nedělní návštěva 

Červen 2024 M.Kůrka – Mediololobivia  J.Jíška P.Kuták 

Září 2024 
M.Douděra - Ze San Franciska 

do Las Vegas 
z výstavy Kolokvium 

Říjen 2024 
M.Douděra - Z Arizony do 

Kalifornie přes Midway 
Jícha&Machačný M.Něměček 

Listopad 2024 V jednání J.Hrdlička Nekoná se 

 

Změny v registraci klubu 
 

Informujeme tímto členy, že ke dni 19.6.2024 byly oficiálně zapsány v rejstříku ministerstva vnitra 

všechny změny schválené výroční členskou schůzí, konané dne 14.3.2024. Jedná se o nové znění 
stanov a o doplnění členů výboru. Změny si můžete ověřit přímo v rejstříku na internetové adrese 
or.justice.cz, kde po zadání IČO našeho klubu 1798472 získáte přístup ke vloženým informacím a 

dokumentům.  

Dále informujeme členy, že členové výboru dle stanov mezi sebou zvolili za předsedu Jiřího 
Musila a za místopředsedy Petra Kutáka a Jiřího Konstantinoviče. Tyto změny byly též 
akceptovány a zapsány v rejstříku k výše uvedenému datu.     
 

Nedělní návštěvy 
 

V září již tradičně z důvodu konání Kolokvia nedělní návštěvu neorganizujeme. Přesto se nám 
podařilo jednu návštěvu domluvit, a to v sobotu odpoledne. Mezi 14-18 h. můžete v rámci Kolokvia 
navštívit sbírku Míry Naxery v Kyšicích.  
 

V říjnu navštívíme sbírku Miroslava Němečka v Zátiší, zahrada v ulici Kreuzmannova poblíž 
obytného domu č.1322/8. U Mirka jsme byli na návštěvě několikrát a zejména pak letní úterní 
posezení měla neopakovatelnou atmosféru. Bohužel letos nás Mirek zve naposledy. Síly ubývají a 
navíc místo, kde má umístěnou sbírku, se v brzké době z velké části promění opět ve staveniště 
z důvodu rozšiřování železniční tratě. Mirek se proto rozhodl k razantní redukci sbírky a bude rád, 
pokud alespoň některé rostliny najdou nový domov u někoho z vás. A že je z čeho vybírat víme díky 
jeho častým příspěvkům na klubovém WhatsAppu.   
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Společenská kronika 
 

V říjnu oslaví náš dlouholetý člen, pokladník a velký srdcař našeho klubu Karel Sladký 
sedmdesáté narozeniny. Karlovi přejeme hlavně hodně zdraví, spoustu skvělých zážitků z dalších 
cest za kaktusy a pevné nervy ve funkci pokladníka našeho klubu.   
29.6. na zámku v Blatné se oženil náš kamarád Pepa Ježek. Nasazením škrabošky ve tvaru 
kaktusu byl přijat mezi kaktusáře ženáče. Přejeme, ať se mu daří. 

       
  

Výstava Klubu kaktusářů Plzeň  
 

Ve dnech 8. až 12. června 2024 se konala Plzeňská výstava kaktusů a sukulentů na veřejném 
prostranství U Zvonu. Na výstavních stolech se sešlo 29 krásných expozic, takže opět hodnotící 
komise ve složení Jirka Konstantinovič a Marika Looseová měla velký problém vybrat ty tři 
nejlepší. Po dlouhém rozhodování nakonec komise udělila letošní cenu Alberta kolekcím Jany 

Černé, Milana Kůrky a Radky Matulové/Jirky Mauleho. I letos mohli návštěvníci výstavy sami 

vyhodnotit kolekci. Návštěvnickým „favoritem výstavy“ pro rok 2024 se stala kolekce Petra Kutáka 
a to velice těsně náskokem pouhého jednoho hlasu před druhým a třetím místem.  

Děkujeme všem vystavujícím, stejně jako všem, kteří pomohli s instalací výstavy, se službami 
nebo těm, kteří přinesli rostliny pro děti. Bez vás všech bychom si takovou náročnou akci nemohli 
dovolit vůbec uspořádat. Celkem se aktivně zapojilo 61 členů, což je pravděpodobně rekord.  

Jak se již stalo tradicí, a letos to bylo již popáté, podařilo se také zorganizovat, díky našim 
členům z Klatov a okolí, výstavu v Klatovech, a to druhý červencový víkend během místní pouti. 
Podle ohlasů byla opět vítaným zpestřením mezi ostatními pouťovými atrakcemi, o čemž svědčí i 
mimořádný zájem dětí o akci „Namaluj kaktus, dostaneš kaktus“. Děti zde namalovali téměř 600 

obrázků, za které obdržely slíbený kaktus. Nebylo tedy divu, že nám po prvním dnu prakticky došly 
rostliny pro děti. Naštěstí se podařilo zásoby doplnit, a tak akce mohla zdárně pokračovat až do 

nedělního odpoledne. Děkujeme všem, kteří s výstavou pomohli.  

Kolokvium 
 

Ano, Kolokvium je za dveřmi. Dovolujeme si vás co nejsrdečněji pozvat na v pořadí již 
25.sympozium o kaktusech. Vše začíná tradičně již v pátek 13.9. od 16 h setkáním u předsedy na 

adrese Žižkova 45, Plzeň. Sobotní program začíná v 9:00 burzou a následně pokračuje hlavní 
program. Vše je organizováno tak, abychom nejpozději do 13 h skončili a návštěvníci mohli 
navštívit také sbírky v Plzni a okolí. Podrobný program naleznete na konci Zpravodaje a na 

webových stránkách. Nezapomeňte, Kolokvium je čas, kdy kaktusářský svět přichází sem k Vám. 

Neměli byste u toho chybět!   
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Mammillaria klissingiana Bödeker (1927) 

(článek k fotografii na titulní straně Zpravodaje) 
 

Rostliny nalezli cca 15 km severně od Jaumave v Tamaulipasu u osady Calebassas (Plan de 

Ayala - Las Calabazas) Pedro Montemayor a Hugo Baum v roce 1925. Pojmenovány byly po 
německém kaktusáři Klissingovi, který poskytl rostliny k identifikaci Bödekerovi.  Všechny mně 
známé hodnověrné lokality se nachází v Tamaulipasu přibližně na ose San Vicente, Jaumave, La 
Florida, Palmillas a v jejich širším okolí. Často se k M. klissingiana přiřazuje M. brauneana, což je 
možná botanicky správné, ale z pohledu kaktusáře to jsou odlišné (méně atraktivní) rostliny 
pocházející z lokalit v SLP.  

M. klissingiana roste dosti pomalu, větší reprezentativní trsy jsou záležitostí desítek let. Naštěstí 
už i jednotlivé hlavy jsou velmi pohledné v kontrastu bílého otrnění a růžových květů, případně 
rudých plodů. Moje rostliny začaly vytvářet první nesmělé odnože zhruba ve věku deseti let, když 
dorostly do cca 8 cm. I přes pomalý růst spolehlivě rostou v substrátu s přídavkem vápence a v létě 
kvetou velkým množstvím květů, které se postupně otevírají do věnečků.  

Josef Skála 

 

Na skok u Presa Zimapán II. 
(článek k fotografiím na zadní straně Zpravodaje) 
 

Presu Zimapán jsem poprvé navštívil na podzim 2009. S Martinem a Karlem jsme víceméně jen 
neplánovaně projeli tunely a po krátkém občerstvení v hospůdce na břehu pokračovali v další cestě. 

Druhá návštěva po deseti letech byla plánovaná. Už za tmy přijíždíme na malý plácek u silnice 
nad tunely. Ráno po snídani vyrážíme do přilehlého svahu. Již zdola ze silnice je vidět náš primární 
cíl. Poutní rostlina Astrophytum ornatum. Je vysoká přes jeden metr, a tak výrazně vyčnívá. Malé 
rostliny jsou hustě pokryté bílými vločkami, které s přibývajícími roky mizí. Dospělé rostliny jsou 
bez vloček. Kromě astrofyt nacházíme další zajímavé rostliny. Trsovitý Feroc. glaucescens, Mam. 

elongata, Mam. cadereytensis, Neolloydia conoidea,Coryphantha octacantha, Echinocactus 

platyacanthus a Thelocactus leucacanthus. Na návštěvu další „poutní“ rostliny Echinocactus 

grusonii již nezbyl čas, tak snad někdy jindy. 

 V oblasti nad tunely rostou poslední zbytky dříve bohaté populace. Kromě vícehlavé rostliny na 
skále nad hrází, ještě dvě velké a několik malých rostlin. Přes mnohatisícovou produkci semen 
dospělými rostlinami (jsou samosprašné), je množství dorostu mizivé. Mikroklima na sluncem 

rozpáleném vápencovém podloží je  patrně pro zdárný vývoj malých semenáčků smrtící. Tak bohatý 
výskyt jako je na obalu knihy E.F.Andersona – The Cactus Family, z doby před napuštěním 
přehrady je dávnou minulostí.. Nezbývá než doufat, že v některém z nenavštívených kaňonů na 
břehu přehrady se mohou ještě nějaké rostliny vyskytovat. Přesto je E.grusonii nejčastěji 
pěstovaným kaktusem mimo Mexiko. Asi 500 km západně u San Juan Capistrano je druhé mnohem 
bohatší naleziště E. grusonii s lehce odlišným otrněním. O velké poutní rostlině referoval Petr Česal 
v našem Zpravodaji 2015/1. O stejné rostlině se dočteme i v časopise Kaktusy 2005/1 str.14-15, 

2007/3 str.75-78 a v časopise Cactaceae 2010/3 str.94-95. 

 Jako perlička na závěr. Na základě molekulárních dat (Butterworth et al) bylo zjištěno, že 

nejbližší příbuznou rostlinou je Fer, glaucescens a Fer. histrix. V roce 2014 pak Joel Lode 

přeřadil“grusona“ do nového rodu. Nové jméno tedy zní Kroenleinia grusonii (Hildm.) J.Lode 

2014. Zatím se však nové jméno mezi kaktusáři příliš neujalo. 

                                                                                            Vladimír Duda 
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Za hranice všedních dnů – zájezd KK Plzeň v roce 2024 

 
Na úvod bych rád lehce připomenul historii zájezdů tak, jak si je pamatuji a jak se o nich píše 

v Almanachu. Vede mne k tomu množství nových členů našeho klubu, z nichž se i mnozí letošního 
zájezdu zúčastnili, kteří by měli být informováni o tom, jak zájezdy probíhaly v minulosti a čím 
tedy vlastně byl ten letošní tolik unikátní. 

Tedy když jsem na přelomu tisíciletí vstoupil do klubu, bylo schéma jednoduché. V lednu nebo 

únoru se vyhlásila přibližná trasa zájezdu, očekávaná cena zájezdu a šup! Hlašte se u pokladníka. 
Jezdilo se standardní Karosou, celých 45 míst (!), ale kdo se nepřihlásil ihned, často skončil pod 
čarou jako náhradník. Odjezd v sobotu za rozbřesku z parkoviště od Bohemky, návrat v neděli za 
soumraku tamtéž. Místo zůstalo, ovšem lidé a technika se v průběhu času obměnila. Nutno 
poznamenat, že dříve byl zájezd daleko více významnou společenskou událostí, které se členové 

často účastnili i se svými životními partnery (myšleno nečleny). To už je dnes vzácnost, tímto 
zdravím Mudrovi a Nálevkovi! K obvykle navštěvovaným oblastem se dá dohledat, že převážná část 
zájezdů proběhla v oblasti Čech, zájezd na dalekou Moravu nebo dokonce až do Slezska byl vnímán 
jako vysoce významná událost! A překročit hranici na řece Moravě? Neslýchaná to troufalost… 
Naposledy se podařilo překročit hranice ještě dávno před revolucí, do Německa, východního. 
Časem, se stárnutím členské základny, začalo ubývat náhradníků pod čarou. Tím pádem nám začal 
stačit i menší autobus, ale zásadní osnova dvoudenního zájezdu byla stále brána jako etalon. 
Výjimkou byl rok 2007, kdy byl navržen zájezd do východních Čech na dvě noci, s tím, že 

navštívíme akci Otevírání sezóny ve Dvoře Králové. Ovšem nepodařilo se tehdy naplnit dostatečně 
autobus a náhradou se na poslední chvíli organizoval jednodenní zájezd na Sokolovsko, 
mimochodem docela zdařilý. 

Zájezd na Slovensko odvážně naplánoval Pepa Homolka již na rok 2020, ovšem Covid otočil 
kormidlem dějin zcela jiným směrem. Až letos, kdy již tento byl od točení kormidlem dějin snad 
definitivně odstaven, došlo k naplnění dávného snu o výpravě za kaktusáři za řekou Moravou. 

Z pochopitelných důvodů nelze takto daleko jet pouze na víkend, takže po zralé úvaze byl zvolen 
plán se třemi přenocováními na jednom místě. Jak se v praxi nakonec ukázalo, vyhradit si čtvrteční 
odpoledne pouze na přesun na Slovensko, bylo velmi prozíravé. Vlastně úplně celá organizace byla 
provedena precizně. Pepa neponechal nic náhodě a už založení skupiny na WhatsApp se ukázalo 
jako skvělý novátorský nápad. Další významný čin se stal následkem nadšené debaty na oslavě 
padesátých narozenin Honzy Hrdličky, kdy si někteří vzpomněli na specifické vlastnosti většiny 
slovenských piv a další k tomu přidali aktuální zkušenosti s jejich finančním ohodnocením. Zprvu 
humorně míněný nápad vzít s sebou klubové výčepní zařízení a sudy. padl na úrodnou půdu. Po 
prověření, zda je možno použít část ubytovacího zařízení za účelem přeměny na výčep, se našel jak 
sponzor jednoho ze sudů, děkujeme Petrovi Krasovi (narozeniny), tak i logistik akce Robert Jícha, 
taktéž děkujeme! 

A nastal dlouho očekávaný den, kdy jsme se sešli 16. května ve 13 hodin na parkovišti u 
Bohemky. Zprvu to vypadalo jako špatný vtip, že máme jet na čtyřdenní zájezd dodávkou, ale 
nakonec se ukázalo, že přistavený autobusek má i úložny prostor v podpalubí, do kterého jsme se 
vešli i s veškerými zásobami jídla a pití. Ovšem na nákup vzrostlých rostlin rodu Soehrensia mohli 
někteří účastníci zájezdu dopředu zapomenout. Cesta na Prahu proběhla za hromadné degustace piv 
z produkce pivovaru Purkmistr, dále Tátovy hruškovice a černých kapek proti kašli, k chuti přišly i 
tvarohové buchty. Dodavatelům děkujeme. Po jistém zpoždění zaviněném popojížděním v kolonách 
na D5 a D0 úspěšně proběhla hygienické přestávka na D1 kus za Prahou. Další a delší vynucená 
hygienická přestávka proběhla kdesi na Vysočině, kde bylo nutno počkat na likvidaci následků 
požáru aut. Ovšem i tato pauza byla důkladně využita k družnému hovoru a konzumaci vezených 
zásob přímo na ploše dálnice, k nemalému pobavení řidičů okolo stojících kamiónů. Další zastávky 
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okolo česko - slovenských hranic způsobily, že Bratislavou jsme projížděli až za tmy a na ubytování 
v Nových Zámcích jsme se ocitli až po 22. hodině. Ač unaveni zdlouhavým cestováním, nebyl 
problém vypít celou zásobu plechovkových piv sporných kvalit v lednici na recepci. Ubytování se 
ukázalo jako čisté a před naším příjezdem i tiché.  

Ráno, po snídani v ceně pobytu, jsme vyrazili do Dvorů nad Žitavou, kde má svou rozlehlou 
sbírku a pěstírnu pan Ladislav Fabián. To se ukázalo jako prozíravé, neboť počasí nám vyloženě 
nepřálo, takže v rozlehlých prostorech pod střechou jsme se snadno rozptýlili. Vzhledem k pěstební 
ploše si asi každý našel něco zajímavého, sortiment pěstovaných rostlin zde je velmi široký jak 
v sukulentech, tak i kaktusech obou Amerik.  Panu Fabiánovi patří uznání za plochu, kterou je 
ochoten rostlinám věnovat, i když je vidět, že ho to musí stát spoustu sil. 

Na oběd bylo dostatek času, dobře posloužila rozličná stravovací zařízení v obchodním centru 
Aquario, výběr široký, ceny přijatelné a zbylo dostatek času i na kávičku a doplnění plechových 
zásob ve vedlejším Tesku. 

Po obědě se již začalo vylepšovat počasí, takže po milém přivítání v Hurbanově u Klottonů 

začal ten obvyklý pohodový kaktusářský zájezd. Zde se v zahradě, která je z většiny určena 
k zásobování široké rodiny čerstvou zeleninou, nachází větší starší skleník, který v sobě ukrývá 
letité, často unikátní rostliny. Například vzrostlé Soehrensia, Agave a Echinocactus platyacanthus s 

květy nebo velké množství sloupovitých kaktusů. Kromě zmíněných rostlin patří panu Gabrielu 

Klottonovi též uznání za obrovskou imbrikátu na skalce za skleníkem, bohužel těsně před květem. 

Poslední páteční podvečerní sbírka byla v zahrádkářské osadě na okraji Nových zámků, kde 

nás přivítal pan Ladislav Kele. Po dvou předchozích sbírkách byla tato sice menší, ale o to 
vřelejšího přijetí se nám dostalo, neboť pan Kele pravidelně jezdí do Plzně na Metalfest. Zahrádku 
má celkem malou, takže kaktusové přístřešky jí z podstatné části zabírají. Ale i tak je zde místo na 
vzrostlou třešeň, která právě dozrávala. Za to patří majiteli uznání, leckde jinde by skončila v lepším 
případě v udírně. Zde jsme si uvědomili, že tato oblast je opravdu podstatně teplejší než Plzeňsko, 
zralé třešně (17. května) a vzrostlá smokvoň za skleníkem u souseda jsou toho důkazem. Ač menší 
sbírka, bylo zde docela dost kytek ke koupi, zejména sukulentních. 

Protože se již začaly prodlužovat stíny, bylo nutno vyrazit směrem na ubytování. Pár chlapců se 

nechalo vysadit poblíž centra Nových Zámků na večeři a vůbec si nestěžovali. My ostatní jsme se 
spokojili s vlastními zásobami jídla a hostincem, který jsme si zařídili v jídelně našeho penziónu. A 
že jsme byli plni dojmů, vcelku brzy došly oba sudy a pak i zásoby plechovek v lednici na recepci. 
A tehdy se vyskytla obava, co s příštím večerem. Nápady byly různé – od plechovkových piv přes 
stáčená místní vína – až přišel ke slovu strýček GOOGLE, který prozradil, že nejbližší obchod 
s nápoji je od nás vzdálen pouze 321 metrů východním směrem. Ale sortiment byl velkou 
neznámou. 

Ráno, po snídani bylo rozhodnuto vedoucím zájezdu, že by se to mohlo zkusit a prázdné sudy 
vyměnit za plné. A skutečně došlo v blízkém velkoobchodu k humorné konverzaci: „Prodáváte pivo 
Pilsner Urquell?“ „Hej!“ „A máte ho i v sudech?“ „Hej!“ „Aj v třicetilitrových?“ „Hej!“ „Takže si 
jako můžeme přinést prázdné a prodáte nám plné?“ „Hej! Támto je kancelária…“ Měli, prodali, 
cena jako u nás. Sponzoři nových sudů se během dne našli, takže akce dopadla dobře. 

Pozitivně naladěni jsme vyrazili do Šaľy, kde má v místní části Veča zahradu nebo spíše 
zahradnictví pan Ján Kališ. Zde byla opravdu většina plochy věnována pěstování rostlin, kromě 
sbírky kaktusů zde byla rozsáhlá produkční plocha na sukulenty a nelze zapomenout na množství 
sazenic Pepino ve více sortách. Pan Kališ je evidentně zručný zahradník, uznání si zaslouží za to, 
jak velké rostliny dokáže vypěstovat v mnohdy extrémně malých nádobách. Ukázal nám něco ze 
svého umění – používá Kristalon. 



 - 7 - 

 Následující sbírka byla asi jako návštěva v kaktusářském ráji. V osadě poblíž obce Cabaj-

Čápor má svou úchvatnou KAKTUSŮ sbírku pan Dušan Klbík. Těžko zpětně popsat něco, co 
člověk vnímá pouze v transu opojen něčím naprosto neuchopitelným. Velká sbírka velkých feráků a 
dalších těžko pochopitelných skvěle pěstovaných rostlin. Pan Klbík si vysloužil čestné uznání za 
vyražený dech většiny účastníků zájezdu. Jako speciální suvenýr si mnozí zakoupili místní med, na 
výběr byl řepkový, slunečnicový a akátový. 

Z utrpěného šoku se mnozí probrali až na obědě v Pizzeria La Gondola, opět zpět v Šaľe. 
Restaurace byla naštěstí prostorná a skoro prázdná, takže jsme se na obvyklé poměry celkem rychle 
všichni najedli. Tedy jídlo mohlo být teplejší… 

Po obědě nás již očekával pan Ivan Behul v obci Komjatice, kde u pečlivě udržovaného domu 
byla pečlivě udržovaná zahrádka se neméně pečlivě udržovanou sbírkou jak kaktusů, tak zejména 
sukulentů. Všechny rostliny byly v perfektní kondici. Sukulentní část je umístěna 
v polykarbonátovníku s konstrukcí ze silnostěnných sádrokartonářských profilů, celé to velmi 
precizně zpracoval. Na terase u domu rostly nádherné velké agáve. Pan Behul zaslouží velké uznání 
za pečlivě vedenou sbírku a zručné zpracování pěstebních ploch. 

No a poslední sobotní sbírka nás čekala v obci Velká Maňa. Zde, v podstatě zahradním 
vinohradu, má sbírku kaktusů pan Jan Popík. Byli jsme vřele uvítáni a pohoštěni znamenitým 
domácím vínem a slaným koláčem, takže mám podezření, že někteří účastníci zájezdu zaparkovali 

strategicky na terase zalité pozdně odpoledním sluncem a nevydali se na krátkou procházku 
vinohradem za kaktusy. Byly zde k vidění a mání zejména výpěstky ze semen z výprav do severní i 
jižní Ameriky, mnohdy velmi zajímavé kousky. Panu Popíkovi patří uznání za tu krásnou a milou 
podvečerní atmosféru na vinohradu zalitém zapadajícím sluncem. 

A nastal poslední, třetí, večer v penziónu Salur. Plni dojmů jsme opět obsadili poskytnutý 
prostor v jídelně, narazili soudek a vyndali další zásoby. Je až k neuvěření, kolik se toho do 
zavazadel cestou na zájezd vešlo. No dost a také dost prostoru začaly zabírat nakoupené úlovky, 
takže bylo nutno zbylé zásoby stůj, co stůj likvidovat. Ale nebylo to snadné, přeci jen únava se již 
začala projevovat, takže se účastníci zájezdu začali pozvolna vytrácet na kontrolu vodorovné polohy 
pronajatého lůžka. Tím došlo k situaci, kdy mladší generace 1 hodinu po půlnoci definitivně 
vyklidila pozice, a stráž u nedopitého sudu držel hlouček rozjuchaných penzistů. Tímto smekám 
klobouček zejména před Oldou Mudrou a Jaroslavem Nálevkou za jejich výdrž a energii. 

Nedělní ráno bylo již ve znamení postupného návratu směrem západním. Při nakládce autobusu 
bylo shledáno, že jsme sice plno zásob snědli a vypili, ovšem uvolněné místo bylo s přehledem 
zaplněno novými přírůstky do našich sbírek. Počasí nám slibovalo příjemný den, takže po 
nezbytném hromadném focení jsme mohli vyrazit. Penzionem se konečně opět rozlilo ticho. 

První ranní návštěva sbírky vedla do Trnavy, kde v městské části Modranka pěstuje Mário 
Snopka nadmíru zajímavé kaktusy. Kdo chce vidět zajímavosti z jihoamerických rodů 
Austrocactus, Pterocactus a podobných, často neprávem opomíjených, rodů, má skvělou příležitost 
se pokochat. Sbírka není velká, přeci jen je limitovaná prostorem zahrádky a dostupností vody pro 
zálivku, ale každopádně zaslouží velké uznání za netradiční sortiment, jinde málo k vidění. 

Po krátkém přesunu do obce Cífer jsme se ocitli ve sbírce nebo možná spíše kaktusářském 
zahradnictví pana Blažeje Strašiftáka, sympatického chlapíka s kloboukem. Na pozemku, jehož 
konec se ztrácí v nedohlednu, je množství staveb ukrývající jak sbírku skvostných sbírkových 
rostlin, tak i dobře pěstovaných kaktusů a sukulentů k prodeji. Výběr byl pestrý, množství velké, 
ceny přiměřené. Kdo měl ještě místo v zavazadle a eura v peněžence, byl uspokojen vrchovatě. 
Myslím, že si pan Strašifták zaslouží uznání za množství energie, která je potřeba na udržení 
perfektního stavu nejen sbírky, ale i zbytku rozsáhlého stavení. 
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Čas pokročil, takže nás již čekala poslední sbírka zájezdu. Po přesunu do Pezinoku nás přivítal 
ve svém pediokaktusovém království Juraj Nemček. Zajímavá a krásná sbírka kaktusů rodu 
Pediocactus, ale i dalších, je umístěna v zahradě, kde kromě kaktusů roste zcela samozřejmě hlavně 
réva. No, Pezinok. I když v této sbírce nebylo nic ke koupi, návštěva rozhodně stála za to a je nám 
velkou ctí, že jsme mohli tuto jinak nepřístupnou sbírku navštívit. Za to a za nezměrnou lásku 
k rodu Pediocactus patří panu Nemčekovi velké uznání. 

Každopádně toto byla poslední sbírka a čekala nás cesta domů. Protože před námi bylo celkem 
dost kilometrů, na kterých nás mohlo překvapit lecjaké zdržení, bylo upuštěno od oběda. U autobusu 
jsme pojedli z posledních zbytků a pak nás již čekala vyhlídková cesta zkratkou přes Malé Karpaty 
směr Malacky, Brno, Praha a Plzeň s přestávkou na svačinu v motorestu na D1. Kupodivu cesta zpět 

se obešla bez problémů, takže do Plzně jsme dorazili vcelku brzy, za světla, což původně ani nebylo 
v plánu.  

Jsem rád, že jsem měl možnost se tohoto zájezdu zúčastnit. Byl unikátní a těžko opakovatelný. 
Nevím, kam jinam bychom se vydali na tři noci. Kde jinde by nás trpěli i s vlastním výčepem. A 
kdo jiný by takovou akci zorganizoval. Vyslovuji obrovské uznání a mnoho poděkování Pepovi 
Homolkovi za organizaci tohoto zájezdu! 

Jiří Konstantinovič 

 

 

   

      1.  Laco Fabián – Dvory nad Žitavou                 2. Gabriel Klotton – Hurbanov 

   

3. Ladislav Kelle – Nové Zámky                     4. Ján Kališ - Šala 
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5. Dušan Klbík – CabajČápor                               6. Ivan Behul – Komjatice 

   

7. Jan Popík – Velká Maňa                                   8. Mário Snopka – Trnava 

   

9. Blažej Stašifták – Cifer                                     10. Juraj Němček – Pezinok 
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Letní úterní návštěvy ve sbírkách 

  
9.7.u Milana Kůrky na Bílé Hoře                       16.7. u Hájků ve Třemošné 

  

23.7. u Hrdličků v Rokycanech                           30.7. u Jirky Vinaře ve Starém Plzenci 

  

6.8. u Looseů v Záluží                                         15.8. plánování expedice Argentina 2024 

  

20.8. u Ládi Machačného ve Lhotě              29.8. Štěnovické grilování a pokoukání kaktusů 
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Tento zpravodaj vydává pro své členy Klub kaktusářů Plzeň, z. s., Žižkova 1663/45, 30100 Plzeň, 
IČ: 01798472, bankovní spojení: 2701158336/2010, klubové internetové stránky: kkplzen.eu, 
náklad: 150 výtisků. Veškeré náměty, podněty, připomínky můžete sdělit každému členu výboru,   
e-mail: vybor@kkplzen.eu, články a fotografie zasílejte na e-mail: kutak@plzen.eu 

Klub kaktusářů Plzeň, z.s. 

pořádá 

již 25. ročník sympozia o kaktusech 

Plzeňské kaktusářské kolokvium 
které se uskuteční v sobotu 14. září 2024 

v kulturním domě JAS, Jablonského 39, Plzeň 

 

Pátek 13. září od 18 hod se koná „Setkání přátel plzeňského fóra“ 

 

neformální setkání ve sbírce Jiřího Musila v Plzni, ul. Žižkova 45 

sudové pivo Prazdroj 12° věnuje KK Plzeň – půllitr s sebou 

prohlídka sbírky, diskuze nad kaktusy, promítání s kaktusářskou tématikou 

od 20:00 – degustace regionálních piv dovezených účastníky z různých koutů republiky 

ve 21:00 – Povídání s Milanem Kůrkou (film) 

pro nenáročné  možnost přespání v místě konání ve spacáku nebo ve stanu 
 

Sobota 14. září od 9:00 Kolokvium 
 

9:00 – 10:30  Burza rostlin a pěstitelských potřeb 
 

10:45 – 13:00  Pěstování mediolobivií 
Milan Kůrka - krátký film & krátká přednáška & diskuze 

Mražení semen 

Radmila Matulová  - krátký film & diskuze 

Roubování na Stetsonia coryne a Myrtillocactus geometrizans 

Vladimír Šorma, Jiří Horal – krátké filmy & diskuze 

Možnosti nechemické ochrany proti červcům 

Pavel Peregrin – krátká přednáška & diskuze 

Pěstování wigginsií 
Vladimír Šorma - krátký film & diskuze 

Redukce sbírky 

Petr Kuták  - krátký film & diskuze 

Luboš Kanca - krátké filmy k příspěvkům 

 

13:00   Oběd v místní restauraci (nutné objednat do 10 h u služby u vstupu) 
                                    

Od 13:00 – Návštěvy v plzeňských sbírkách (viz. http://kkplzen.eu/index.php/nase-sbirky) 

Návštěvu sbírky je nutné u konkrétní osoby domluvit buď předem, nebo nejpozději během 
dopolední burzy. Bez ohlášení nebude garantována přítomnost majitele ve sbírce. 
 

Vstupné: 100,- Kč, cena za prodejní stůl: 100,- Kč (prodávající neplatí vstupné) 
Ostatní informace: www.kkplzen.eu, případné dotazy vybor@kkplzen.eu  



 


